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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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3. јула 2023.

На 37. седници Скупштине Гра-
да Прокупље разматран је и усво-
јен Нацрт Одлуке о изради треће 
измене и допуне Плана генералне 
регулације Прокупља.

Разлог измене Плана је раци-
онално коришћење простора на 
којем ће бити изгађена Градска 
топлана, приступни пут и паркинг 
код Дома здравља, као и проши-
рење улице код Градског базена и 
повезивање улице Милована Гли-
шића и Озренске улице.

Одборници су подржали и Пре-
длог Одлуке о отуђењу неизгра-
ђеног грађевинског земљишта у 
јавној својини Града Прокупља, 
измену Одлуке о приступању оту-
ђења неизграђеног грађевинског 

земљишта прикупљањем писаних 
понуда, као и Предлог јавног огла-
са за отуђење непокретности-по-
словног простора у јавној својини 
Града Прокупља прикупљањем 
писаних понуда.

У наставку седнице усвојен је 
Извештај о степену усклађено-
сти планираних и реализованих 
активности Јавног предузећа за 
урбанизам и уређење Града Про-
купља. Усвојен је и Програм по-
словања овог предузећа, усагла-
шен са Одлуком о измени Одлуке 
о буџету Града Прокупља за 2023. 
годину.

Одборници Града Прокупља 
подржали су и предлог за измену 
чланова Школског одбора ОШ „9. 
октобар“ у Прокупљу.

Љ.М.

20. јула  2023.

Град Прокупље добио је донаци-
ју Амбасаде Републике Пољске, у 
оквиру реализације пројеката који 
је финансиран у оквиру пољске ра-
звојне сарадње Министарства спољ-
них послова Републике Пољске.

Донација је намењена прокупач-
ком Дому здравља који је добио 
дигитални логопедски апарат за 
корекцију говора код деце, вредно-
сти 4.000 еура, као и финансијска 
средства од 8.000 еура за рекон-
струкцију фискултурне сале ОШ 
„Вук Караџић“ у Житном Потоку.

Амбасада Републике Пољске 
је Граду Прокупљу одобрила два 
пројекта, од укупно девет који се 

реализују у оквиру пољске развој-
не сарадње.

Уговор о донацији испред Гра да 
Прокупља потписао је члан Град-
ског већа за образовање Не бој ша 
Раденковић и амбасадор Репу-
блике Пољске Рафал Перл, који 
ће након реализације пројеката 
по сетити наш град, а испред ОШ 
„Вук Караџић“ у Житном Потоку 
уговор је потписао директор Иван 
Прелић.

На конкурсу за финансирање 
из пољских фондова у Србији, 
пристигло је укупно 170 пројеката, 
од којих је девет одобрено, док је 
Град Прокупље добио финансијску 
подршку за чак два пројекта.                          

Љ.М.

10. јула 2023.

Потписивањем уговора између 
Града Прокупља и Министарства 
за бригу о селу Републике Србије 
још три породице из Прокупља 
добиле су куће са окућницом у 
прокупачким селима, казао је 
члан Градског већа задуђен за по-
љопривреду Дејан Тонић.

Он је објаснио да су на основу 
Конкурса, а у оквиру акције „Куће 
на селу” коју већ неколико година 
спроводуи поменуто министар-
ство, Граду Прокупљу одобрена 

средства у вредности од 2.927.982 
динара за куповину усељивих 
кућа са окућницом у три проку-
пачка села, Малој Плани, Белољи-
ну и Мађару.

– Куће су добили млађи брачни 
парови са децом и на овај начин је 
трајно решено њихово стамбено 
питање, казао је Дејан Тонић нагла-
сивши да у наредним данима следи 
регулисање правних обавеза одно-
сно потписивање Уговора од стра-
не Града и будућих корисника кућа.

У овој акцији, куће су добили 
брачни пар Марина и Драган Гр-

бић у селу Мала Плана, Катарина 
и Данијел Џајић у селу Белољин и 
Мирољуб Стошић у селу Мађаре.

Устакнуто је да влада велико 
интересовање за добијање кућа на 
селу и то посебно младих људи и 
да је Конкурс за доделу бесповрат-
них средстава за куповину кућа на 
селу и даље отворен.

Овом приликом Дејан Тонић је 
истакао да већ низ година локална 
самоуправа у Прокупљу има јако 
добру сарадњу са Министарством 
за бригу о селу и навео да је захва-
љујући томе и ове године потпи-

сан Уговор о додели средстава 
Прокупљу за организовање сада 
већ традиционалних „Михољских 
сусрета села“, који ће се ове годи-
не одржати 23. септембра у Доњој 
Стражави.

Он је позвао све Месне заједни-
це да се пријаве за сусрете, који 
по традицији изазивају велико 
интересовање како спортских 
екипа тако и разних организација 
и удружења којима је то прилика 
да прикажу чиме се све баве на се-
оском подручју.                               

М.М.

Одржана 37. седница Скупштине Града Прокупšа

У оквиру проjеката Поšске развоjне сарадœе

Министарство за бригу о селу 

Усвојене одлуке важне за реализацију нових 
пројеката 

Донација Амбасаде Пољске Граду Прокупљу

Стамбено збринуто још три породице  
у прокупачким селима
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

25. јула 2023.

Министар Един Ђерлек, задужен 
за равномерни регионални развој 
и градоначелник Прокупља Ми-
лан Аранђеловић, у свечаној са-
ли зграде Градске управе у Про  - 
ку пљу потписали су Уговор о су    - 
финансирању пројекта „Из гра дње 
дечијег игралишта у селу Мала 
Плана” за који је опредељено не-
што више од 5,2 милиона динара.

Како је рекао министар Ђерлак 
ради се о „реализацији једног ве-
ома лепог пројекта за који је ка-
бинет на чијем је челу определио 
3,6 милиона динара“.

– Како сам обавештен у том про-
купачком селу налази се осно    вна 
школа која има више од 200 ученика, 
а одмах иза шко ле је та парцела 
где ћемо да гра димо игралиште, 
намењено њи  ма и рекреацији све 
деце до 12 година, где ће она моћи 
без бедно да се играју на потпуно 
но  вим играчкама, справама и са 
мо дер ним мобилијером, казао је 
ми ни стар Ђерлак.

Он је објаснио да је тај пројекат 
у склопу наставка улагања у со  ци-
јалну инфраструктуру.

– Поред тога што улажемо у 
пут ну инфраструктуру, улажемо 
и у социјалну димензију, која је је-
д нако важна исто као и путеви и 
друге инвестиције, јер управо то је 
оно што обезбеђује да људи остану 
да живе у својим срединама и да 
имају добар културни и спортски 
садржај. То је оно што нас заправо 
крупним корацима води ка оно-
ме што називамо равомерни ре-
гионални развој Србије, нагла сио 
је министар Ђерлак.

Он је истакао да је до сада оби-
шао готово цео југоисток Србије 
где је укупно реализовано 14 про-
јеката, као и западну Србију и 
Шумадију, где се такође реализује 
неколико пројеката, а да ће на ред 
доћи и Војводина.

Говорећи о плановима мини-
стар Ђерлек је истакао да каби-
нет на чијем је челу ради и од   ре -
ђене пројекте из области из  ра  де 
стратешке развојне доку ме н та-
ције, која је веома битна за више 
општина.

– Паралелно са тим процесом 
иде и израда потпуно нове мето-
дологије за израчунавање степена 
развијености градова и општина 
која је преко потребна Србији, 

закључио је министар Един Ђер-
лек.

Градоначелник Прокупља Ми-
лан Аранђеловић се захвалио 
ми  нистру на посети Прокупљу и 
по   моћи у реализацији поменутог 
пројекта и рекао да ће у укупној 
вредности радова који износе 
нешто више од 5, 2 милиона ди-
нара, и Град Прокупље учество-
вати са близу два милиона ди-
нара.

Он је истакао да су на овом ула-
гању Влади Србије и ресорном 
ка бинету посебно захвални меш -
тани села Мала Плана.

– Захвална су пре свих деца која 
ће у наредних два три месеца до-
бити нови модеран простор за 
игру и забаву, где ће убудуће мо-
ћи да проводе своје слободно вре-
ме, казао је градоначелник Аран-
ђеловић и додао.

– Планирамо да, поред десетак 
дечијих игралишта које смо из-
градили у претходне две године, 
настави са изградњом сличних и 
то не само на градском подручју 
већ и у околним селима, казао 
је Аранђеловић и додао да се то 
чини како би се и деци на селу 
омо гућило да имају једнако добре 
ус лове за живот, забаву и игру као 
што их имају деца у граду.

– Посебно су нам важна она 
села у којима живи много људи и 
где има више од 20-оро деце шко-
лског и предшколског узраста, па 
ћемо се потрудити да свима њима 
обезбедимо један овакав простор 
какав имају многа деца у Прокупљу 
и у другим градским срединама, 
рекао је Милан Аранђеловић.

Министар Ђерлек данас је по-
сетио и Предшколску установу 
„Невен”, објекат „Бисери”, који је 
претрпео оштећења у недавним 
поплавама. Он је у разговору са 
ди ректорком те установе Весном 
Јовановић изјавио да ће његов ка-
бинет помоћи у отклањању по  сле-
дица и санацији тог об јекта, као 
и свих других који су пре т р пели 
штету од временских не погода 
широм Србије.

Током дана министар Ђерлек 
је заједно са градоначелником 
Прокупља посетио и село Мала 
Плана и обишао парцелу на којој 
треба да почне изградња новог 
дечијег игралишта.

                       М.М.

26. јула  2023.

На основу Извештаја Комисије 
за доделу новчаних средстава 
за подстицање образовања и 
усавршавања надарених ученика 
и студената у граду Прокупљу, 
гра доначелник Прокупља Милан 
Аранђеловић је донео Решење 
на основу кога ће се новчано на  -
градити појединачно освајачи 

прва три места на републичким 
такмичењима, као и шест група 
ученика који су протекле школске 
године екипно учествовали на 
такмичењима.

Такође се наводи да ће бити 
уручено 11 појединачних награда 
од по 25.000 динара за освојено 
прво место на републичким так-
мичењима, девет појединачних 
награда у износу од по 20.000 динара 

за освојено друго место и осам 
појединачних награда од по 15.000 
динара за освојено треће место на 
републичким такми чењима.

Биће уручено и шест екипних 
награда у износу од по 22.000 ди-
нара за освојено прво, друго и 
тре ће место на републичким так-
ми чењима.

Укупан износ новчаних сред-
става који је предвиђен за награ-

ђивање ученика износи 707.000. 
динара.

Међу награђеним ученицима и 
појединачно и групно су ученици 
свих прокупачких основних шко-
ла и средњих Гимназије, Меди-
цинске школе ,,Др Алекса Савић”, 
Пољопривредне школе ,,Радош 
Јовановић – Сеља” као Музичке 
школе ,,Корнелије Станковић”.

                       М.М.

A К Т У Е Л Н О

Министар Един �ерлек и градоначелник Прокупšа потписали Уговор о изградœи дечиjег игралишта у Малоj Плани

Новчане награде за прокупачке основце и средœошколце 

Почиње реализацији једног веома лепог пројекта

Награђени освајачи високих места на  
републичким такмичењима 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

20. јула 2023.

У оквиру активности управе 
Града Прокупља на унапређењу 
инфраструктуре и изградњи пут-
не мреже у прокупачким сели-
ма недавно су мештани још два 
прокупачка села добила асфал-
тиране улице. 

– У циљу обезбеђења бољих ус-
лова за живот житеља и на сео-
ском подручју Прокупља, локална 
самоуправа је недавно у изградњу 
путева на две локације издвојила 
укупно 4.786.836 динара, саоп-

штили су из Дирекције за уређење 
и изградњу Града Прокупља која 
је била пројектант и надзор над 
извођењем радова.

У селу Доње Кординце асфалти-
ран је пут у дужини од 650 метара 
ширине 3,5 метара, док је у Горњој 
Стражави урађена најпре санација 
некатегорисаног сеоског пута у 
дужини од 70 метара и ширине 3,5 
метара, а одмах затим та деоница 
пута је и асфалтирана уз уградњу 
ивичњака и банкина са леве и дес-
не стране..                                      

М.М.

27. јула 2023.

Прокупачко породилиште је од 
данас богатије за најмо дернији 
инкубатор који им је Фон дација 
„Моцарт“ донирала у оквиру ве -
лике акције подршке здрав стве-
ном систему у Србији. 

У сарадњи са Министарством 
здравља Републике Србије, проку-
пачко породилиште је изабрано 
као једно од три у нашој земљи 
којима ће Фондација „Моцарт“ 
поклонити најмодерније инкуба-
торе. 

– Поносни смо на чињеницу да је 
прокупачко породилиште, једино 
породилиште у Топличком округу 
добило овај савремени инкубатор 
и да ће захваљујући томе још боље 
и квалитетније радити на радост 
будућих новорођенчади из овог 
краја, рекла је данас у Прокупљу 
Милица Чокајац из Фондације 
„Моцарт“. 

Она је истакла да су поред нај   -
млађих којима је инкубатор на-
мењен, желели да помогну у ра ду 
и лекарима и здравственим рад ни-
цима прокупачког поро дили шта.  

– Ово је један од начина да ка-
жемо хвала тим дивним, хума ним 
људима који се труде да аде кватно 
збрину све превремено ро ђене 
бебе, казала је Чокајац.

Она је додала да се заправо ради 
о наставку велике акције помоћи 
те фондације здравственим уста-
но вама широм Србије. 

На донацији се захвалио др 
Ивица Младеновић шеф Одсека 
неонатологије у прокупачкој 
Бол ни ци и навео да је донација 
Компаније „Моцарт“ од вели ког 
значаја за прокупачко породи-
лиште јер су инкубатори које 
имају стари 30 и 40 година, тако 
да је ова донација добро дошла. 

 –Инкубатори имају веома 
значајну улогу у адаптацији и 

при лагођавању новорођене де-
це јер они омогућавају бољу 
ада  птацију деце по рођењу, од-
но сно помажу при преласку из ма  '- 
терице у ванматерични живот. Ра-
ди се обично о деци која су пре   - 

времено рођена, рођена пре 37 
недеље и са малом телесном ма-
сом испод 2.200 грама, деци са не-
ким перинаталним проблемом, са 
потешкоћама у дисању, рекао је др 
Младеновић.                       М.М.

6. јула 2023.

Град Прокупље издвојио је 
сред ства из буџета за набавку 
нај потребније медицинске опре-
ме Опште болнице „Др Алекса 
Савић“, првенствено Одељењу 
гинекологије које пружа здрав-
ствене услуге женама из целог 
Топличког округа.

За Одељење Гинекологије куп-
љен је савремени операциони 
гинеколошки сто у вредности од 
780.000 динара, којим је замењен 

стари и дотрајали, а како ово оде-
ље ње има две операционе сале, ова 
донација локалне самоуправе је од 
великог значаја јер ће олакшати 
рад лекарима и пацијенткињама 
пружити брже и  квалитетније 
здрав ствене услуге.

Издвојеним средствима куп-
љени су и комплети постељина у 
вредности од 720.000 динара, како 
за ово одељење, тако и за сва друга 
где је недостајала.

Др Сњежана Арсић, директор 
прокупачке болнице и особље 

Одељења гинекологије дочекали 
су градоначелника Прокупља Ми-
лана Аранђеловића који је посетио 
Општу болницу и уверио се да су 
издвојена средства употребљена 
на најбољи начин и да ће сигурно 
допринети побољшању квалитета 
здравствених услуга у установи 
ка којој гравитира становништво 
целог топличког краја.

– Општа болница „Др Алекса 
Савић“ је здравствена установа у 
којој се лече грађани из свих оп-
штина Топличког округа, за то се 

трудимо да унапредимо здра вствене 
услуге кад год смо у могућности. 
Овога пута смо опре делили средства 
за потребе Гинекологије, где се 
налази и По ро дилиште и где на свет 
долазе наши најмлађи суграђани, 
казао је Аранђеловић.

Иначе, Град Прокупље улаже 
велики напор у циљу побољшања 
здравствених услуга и у том ци љу 
издваја средства за учешће у једној 
од највећих инвестиција, изградњи 
савременог здрав стве ног центра у 
Прокупљу.                                   Љ.М.

Ура�ени путеви у прокупачким селима 

У циšу осавремеœаваœа здравствених услуга

Асфалт добили мештани Доњег Кординца и Горње 
Стражаве

Прокупачко породилиште добило најсавременији 
инкубатор од Фондације „Моцарт“

Донација Града Прокупља Општој болници  
„Др Алекса Савић“ 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Г Р А Д С К А  С Л А В А

21. јула 2023.

Уочи градске славе Свети Про - 
  копије, коју Град Прокупље тра-
диционално обележава 21. јула у 
цркви која носи име тог Светог 
Прокопија заштитника града, Епи-
скоп нишки владика Арсеније са 
свештенством проку пачке цркве 
одржао је праз ничну вечерњу 
литургију, а на кон тога предводио 
и црквено на родну литију кроз 
град у којој је учествовало не ко-
лико хиљада Про купчана.

Прокупљем је прошла свечана 
литија, а на челу поворке пронета 
је икона Светог великомученика 
Прокопија коју су, у част ратника 
и војсковође Светог Прокопија, 
носили припадници Војске Србије 
и Полиције.

Уз црквена звона, молитву и пе-
сму „Господи помилуј“ повор ку од 
више хиљада грађа на пре дводили 
су црквени великодо стојници, 
калуђери и свештеници који су 
носили крст, црквене реликвије, 
заставе и иконе света ца, међу ко-
јима и мошти Светог Ђорђа које се 
чувају у прокупачкој цркви.

Поред многобројних грађана 
у литији су учествовали и градо-
начел ник Прокупља Милан Ара -
н  ђе ловић, председник Ску п штине 
Града Дејан Лазић, чла но ви Градског 
већа, гости из побратимљене фран-
цуске општи не Епон, заменик 
гра доначелника Ивица Јовић са 
сарадницима, као и гости из по-
бра  тимљеног слове начког града 
Кочевја, затим гости из Коретишта, 
Богатића и из Македоније.

Ову величанствену поворку 
украсили су деца и млади обучени 
у српске народне ношње чланови 
културно уметничког друштва 
(КУД) „Абрашевић“, чланови 
фол клорног ансамбла „Топлица“ 
из Прокупља, као и чланови КУД 
„Ђер дан“ фолклорног ансамбла из 
Републике Српске.

Владика нишки Арсеније се на-
кон завршетка литије која је про-
шла главним прокупачким ули-
цама обратио грађанима у пор ти 
цркве Свети Прокопије.

– Обраћам вам се са овог светог 
места где вековима леже мошти 
Светог Прокопија, месту молитве, 
месту уздаха, месту где је наш 
народ од искона тражио себи 
утеху, тражио себи помоћ, тражио 
себи благослов Божију, рекао је 
владика Арсеније и наставио.

– А како и не би кад један тако 
дивни и велики саветитељ цркве 
Божије обитава у овоме храму, а 
кроз његове свете мошти делује 
благодет Духа Светога и како и не 
би кад је он себе учинио храмом 
Духа Светога за време свога зе-
маљ ског живота.

Владика Аресније је подсетио 
и на житије Светог Прокопија и 
нагласио „да је просто људском 
уму непојмљиво како може један 
човек да издржи такве муке“.

– Може зато што му је снагу 
и крепост дао сам Господ, да 
од једног младића, незнабожца 
Неанија постане Прокопије кр-
штен у тамници за време док је 
чекао своје љуте муке и страдање. 
А поверовао је у Христа као не-
када Свети апостол Павле који је 
такође био гонитељ хришћана и 
ишао у Дамаск да гони тамошње 
хришћане и на путу му се јавио сам 

Господ. Исто тако је и тај младић 
Неаније на путу за Александрију, 
град који је познат по учености, 
по чуверној библиотеци и град 
где су се вековима сабирала не-
знабожачка мудруст, филозо-
фија и друго али и граду у коме 
је проповедао Свети апостол 
Мар ко који је био заштитник та-
мошње цркве и у коме су још од 
апостолских времена живели 
хри шћани. Неаније је кренуо да у 
Александрији искорени хришћане 
на заповест тадашњех римског 
цара Диоклецијана, једног од 
најсвирепијих гонитеља хришћана, 

који је волео свог војсковођу Не-
анија кога је мајка Римљанка ва-
спитавала да поштује римске бо-
гове и који је потицао из угледне и 
богате римске породице утицајне 
у друштву. Неаније је био јако 
бли зак цару Диоклецијану, његов 
најмлађи и омиљени војсковођа, 
рекао је владика Арсеније.

Он је даље говорио о томе како 
је Свети Прокопије тада Неаније 
на небу угледаио крст и чуо живи 
глас Господов „Овим побеђуј” и 
тада посао верник и уместо го-
нитеља хришћана преобратио се 
у гонитеља незнабоштва, ширећи 
веру Христову, свуда где је то мо-
гао и где га је дужност водила, све 
док није бачен у тамницу јер је 
отво рено рекао цару Дио клецијану 
да верује у Христа да је он војник 
Христов, и да „цар чини шта хоће 
са њим, јер њему овосветско више 
није важно, јер све што је чинио, 
чинио је да га Христ заволи“.

– Проливање његове крви гле-
дало је мноштво народа који се ту 
затекао и окупио да гледа стра-
дање једног праведника али тада 
су на изненађење многи од њих 
поверовали у Христа и многи чак 
и из Римске војске и Неанијева 
мајка Теодосија је поверовала, и 
касније и она је такође страдала 
за Христа. И догодило се оно што 
је рекао апостол Павле „Не живим 
више ја већ у мени живи Христос“ 
и од тога момента када је Неаније 
поверовао у њему је почео да живи 
Христос и он је постао сасуд Духа 
Светога. И од тада и сада његово 
тело непрестано излива благост 
Духа Светога на све оне који му 
прилазе са вером и љубављу. Не-
ка је срећан и благословен овај 
празник и навечерје славе и да 
вас све драга браћо и сестре чува 
Господ молитвама овог светог 
Божјег угодника. Нека вам је 
срећна слава Прокупчани и нек 
вам је благословено, завршио 
је своје празнично обраћање 
Епископ нишки владика Арсеније.

Својим присуством на литији 
и чини се никад већим учешћем 
и свечаној славској литији, Про-
купчани су показали колико воле 
свог заштитника града и колико 
су посвећени вери.

Град Прокупље као један од 
рет   ких у свету који носи име 
све  ца јединствен је и по томе да 
се мошти његовог заштитника 
чувају у срцу града у једној од 
нај старијих цркава у овом делу 
Европе, цркви Светог Прокопија. 
Такође Прокупље ја поред Бео-
града, један од ретких градова у 
Србији који поводом славе свог 
града организује и свечану све-
народну литију.

М.М.

У част славе Свети Прокопиjе традиционална литиjа кроз град 

На хиљаде Прокупчана учествовало у свечаној литији  
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Свечана академија поводом 
обе  ле жавања градске славе, Све-
тог Прокопија, је у прокупач ком 
До му културе окупила бројне 
уважене госте који су дошли да са 
представницима Града Прокупља 
и грађанима поделе радост нај-
већег празника Прокупчана.

Присутне у препуној сали Дома 
културе поздравио је градо на-
челник Прокупља Милан Аран-
ђеловић.

– Ваше Преосвештенство, по-
штовани добитници престиж-
ног признања са именом Светог 
Прокопија, уважени представни-
ци Војске Србије и Полиције, 
пошто вано свештенство, по што -
ва ни начел ниче Топличког окру -
га, увек добро дошли прија тељи 
из Епона, Кочевја, Бога ти ћа, Ко-
ретишта, и по први пут из Ма ке-
доније, пошто вани пред став ници 
локалне самоу праве, драги моји 
суграђани.

Поздрављам вас овом приликом 
и честитам свим грађанкама и гра-
ђанима нашу славу Светог Про-
копија.

Свети Прокопије ја заштитник 
свих нас. Он је изабрао баш овај 
град и људе да нас подучи љуба-
ви према Христу, да нас заштити 
и осоколи. Његова љубав, вера и 
стра дање, треба свима нама да бу-
де водиља да негујемо уни вер залне 
људске вредности међусобног 
поштовања и солидарности.

У протеклих седам дана на Сла-
в ским свечаностима, окупља ли 
смо се на духовним, културним 
и спортским манифестацијама у 
част Светог Прокопија, да на до-
стојан начин обележиумо ње го во 
име. Много пута и кроз исто     рију 
нарушаван је мир у Про      ку пљу, 
Топлици и Србији. Мно    го пута 
су руке нечовека гру бо хрлиле 
ка нашим грудима и ср   цима. По-
кушавале су да нам ишчу пају 
слободу, правду и свети њу. Нисмо 
се дали, са нама је био Свети Про-
копије. Прокупље ни када није 
пало, јер наш човек ни кад није 
поклекао. Најлакше се брани оно 
што се неизмерно во ли. Тако смо 
и ми увек бранили нашу кућу и 
светињу у тешким вре менима, а 
у миру ми славимо његово име. 
Наша црква и вера православна 
је одржала суштину нашег на ци-
оналног бића, наше тежње и до-
машаје, усмерава наше снаге пу-
тем напретка. Сабирање у част и 
славу Светог Прокопија, најјача су 
порука заједништва и слоге свих за 
напредак и успех целе заједнице.

Данас нам је задатак да пре све-
га негујемо и јачамо идентитет 
Прокупља као отвореног гра да 
окре нутог будућности и напрет-
ку. Наша визија Прокупља као 
отво реног града јесте град у којем 

су сви добродошли. Та визија се 
остварује, јер смо стекли прија-
теље и подршку свих страна. То 
потврђују и наши пријатељи из 
Србије који су данас са нама, али 
и из француског града Епо на и 
словеначког Кочевја, као и при-

јатељи из Македоније. Из го дине 
у годину све је више при јатељских 
руку које нас повезују и са којима 
заједно настојимо да будемо град 
21. века у коме сви добро живимо. 
Предани смо ра ду за добробит 
нашег града. Сви ми имамо же-
љу да сваки наш су грађанин 
има боље услове за жи вот и рад, 
да нам културни са др  жаји буду 
доступнији и ква ли тетнији, да 
нам спортисти има  ју боље услове 
и остварују бо    ље резултате. Сви 
знамо да те про мене нису ни брзе 
ни једно ставне, али заједно мо-
жемо иско ри стити невероватне 

потенцијале овог града, на начин 
да наш град буде боље место за 
све.

Мислим да је довољан залог за 
будућност оно што ми тренутно 
радимо, а то је изградња савре-

ме ног Здравственог центра, из-
градња нових локалних и држав-
них путева, реновирање школа, 
изградња вртића. Бринемо о на-
шим најмлађима, пружамо подрш-
ку школарцима и студентима. 
Тру  димо се да наши грађани и 

гра  ђанке буду главни партнери у 
из  градњи и напретку Прокупља, 
гра ду у коме желимо да живимо 
заједно.

Данас, такође посебно одајемо 
при знање онима који су нас сво -
јим радом задужили и зато им 
додељујемо признања. Они су својим 
ангажованим радом да ли допринос 
развоју града, пру жи ли му подршку 
и исказали соли дарност.

Изузетно ми је драго што могу 
да честитам доценту др Дарку Ла -
кетићу који је својим радом и за-
лагањем допринео развоју и ши-
рењу угледа нашег града, али и у 

многоме допринео да започнемо 
радове на завршетку здравственог 
центра који ће бити стављен у слу-
жбу свих житеља Топлице, као и 
многих пројеката који су иза, али 
и испред нас.

Ово признање заслужило је и 
Министарство културе које је 
про   купачким установама кул-
ту ре помогло да достигну нај-
више стандарде у овој области. 
Уз њихову несебичну подршку 
го тово целу деценију уназад наше 
културне установе су обновљене и 
поистале доступније нашим гра-
ђанима.

Честитам и нашим пријатељима 
из Епона и Кочевја на признањима 
која су заслужили пре свега јер 
су наша подршка. Желим да не 
заборавим и добитнике овог 
престижног признања из прет-
ходних година јер сваки на редни 
добитници следе њихов пут.

Још једном желим да свим Про-
купчанима честитам славу Светог 
Прокопија и да им пожелим здра-
вље и сву породичну срећу. И да 
се следеће године опет саби рамо у 
част и славу нашег свеца за шти-
тника, рекао је у поздравном го-
вору градоначелник Прокупља 
Ми лан Аранђеловић.

На Свечаној академији одржа-
ној у част великог светитеља Све-
тог Прокопија, честитајући славу 
грађанима Прокупља, присутне 
је поздравио владика нишки Ар-
сеније.

– Драги Прокупчани, драга 
бра  ћо и сестре! Велика ми је част 
да сам ове године са вама пово-
дом славе вашег града Светог 
Прокопија. Велика је привилегија 
живети у једном граду где се на-
лазе мошти једног овако вели-
ког светитеља и мученика са краја 
трећег и почетка четвртог века. 
Његове мошти су овај град чувале 
вековима и чуваће и у будућности 
а његово име Прокопије на грчком 
језику значи онај који је успешан, 
који напредује.

Тако и ја вама драги Про куп-
чани, имењаци Светога Про ко   пија, 
желим да напредујете у све му ономе 
што радите, гра дите и изграђујете 
ваш град. Под  се тићу да овај град 
чува и мо шти великомученика 
Светога Гео р гија, што је такође 
је велика при вилегија. Ако Бог 
да, ускоро ћемо завршти храм и 
Светога Ге о р гија, рекао је владика 
Арсе није и че ститао градску славу 
свим Про ку п чанима.

Највеће признање града са име-
ном свеца, плакета Свети Про-
копије, ове године припала је ле  - 
кару, доктору и човеку захва љу-

Свечана академиjа поводом градске славе 

Плакета Светог Прокопија народном посланику  
др Дарку Лакетићу
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Г Р А Д С К А  С Л А В А
јући коме се за Прокупље и Топ-
ли чки округ чуло широм зе мље и 
света.

 Плакету је доценту др Дарку 
Ла кетићу уручио градоначелник 
Прокупља Милан Аранђеловић, 
човеку који је успео да издејствује 
да Прокупље добије једну од нај-
важнијих инвестиција из области 
здравства у овом де лу Европе, а 
то је изградња нај модернијег ме-
дицинског цен тра са преко 30.000 
квадрата. Ње говим зала га њем Про-
купље добија и Топли чку ака де мију 
у оквиру које се обра зује и смер 
из области здрав ства, Висока ме-
дицинска школа струковних студија.

Примајући ово престижно при-
знање др Дарко Лакетић је рекао 

да је велика част и задовољство 
обратити се и стајати пред љу-
дима који су квалификовали и 
препознали његов рад, залагање и 
труд.

–  Велика ми је част што сте ме-
не одабрали да будем носи лац 
ова ко величанственог и прести-
жног признања. Желим да вам 
ка жем да у овој повељи није само 
сублимиран мој дугогодишњи, са-
да већ вишедеценијски рад за овај 
град, већ ја ову повељу до живљавам 
и као нешто у чему су саткане 
моје емоције према ва ма. Повеља 
је моја животна сати сфакција 
за све оно што сам радио и чему 
сам се давао. Као ле кар, лечио 
сам и оперисао на хи љаде наших 
суграђана, ком шија, пријатеља. 
Као народни посланик трудио се 
да увек по менем Прокупље афир-
мативно, као што радим и данас, 
а као политичар, тежио сам да 
иза мене, иза свих нас остану ка-
питална дела. И зато, када чујете 
неке зле и злураде коментаре, 
седните и поштено размислите и 
поштено упоредите. Упоредите 
како је било пре десет, петнаест 
година, како је данас. Упоредите 
колико смо обданишта изградили, 
ко лико их је било тада. Колико 
смо школа реконструисали да-
нас, какав је буџет био тада, ка кав 
је данас. Колико смо нових ка-
питалних објеката изградили, од 

индустријске зоне, нове пијаце, 
нове болнице која ће бити украс 
овог града. Онда ћете схватити да 
смо на правом путу, и онда ћете 
осећати понос, као што то осећам 
ја вечерас. Дела нам нико не може 
оду зети, дела су наше тековине, 
исти че др Лакетић и поручује гра-
ђанима Прокупља и Топлице да ће 
се још више и јаче борити за про-
сперитет града и топличког краја.

Похвалницу Светог Проко пи-
ја ове године добило је Мини-
старство културе Републике Ср-
бије и то за допринос и заслуге у 
раз воју културе у Прокупљу у пе-
риоду од 2017 – 2023. године. Пох-
валница је уручена пред ста внику 

Министарства кул туре Мла дену 
Весковићу, начел нику сектора за 
савремено стварала штво.

– Поштовани Прокупчани, дра   - 
ги пријатељи и колеге, желим да 
се у име потпредседнице Вла де и 
министарке културе Маје Гој ко-
вић захвалим на овом ве ли  ком и 
значајном признању које смо до-
били. Она је круна досадашње 
сарадње која је за и ста вишеструко 
успешна. Ова награда једном 
половином при пада Министарству 
културе, а друга установама кул-
туре, Града Прокупља и ува женим 
колегама који у њима раде и који су 
својом истрајношу и ефикасношћу 
у великој мери помогли да буде-

мо успешни и да што боље распо-
ре димо средства која су нам на 
располагању, да их усмеримо за 
добробит свих грађана Прокупља, 
рекао је Весковић.

Похвалница Свети Проко пи    је 
припала је словеначкој оп    шти -
ни Кочевје, у својству ис   кре ног 
побратима нашега гра  да. Њу је  
примио председ ник ове по бра-
тимљене општи не, Вла димир Пре-
билич.

– Прави пријатељи су увек ту, не 
само када нам нешто треба, него и 
када се слави. Зато смо ми данас у 
вашем граду, у којем долазимо већ 
десет година. Када сам први пут 
дошао овде, није било као данас, 
када се осећа много већа енергија. 
Радите велике ствари, велике про-
јекте на којима вам честитамо. 
Код вас се осећамо као код куће, 
не вероватно гостопримство и ср-
дачност коју нам пружате, а по-
себно осећамо да сте веома добри 
љу ди, казао је Пребилич.

Као знак захвалности за многе 
заједничке пројектне активности, 
похвалницу Свети Прокопије 
добила је и побратимљена фран-
цуска општина Епон. Признање 
је уручено заменику председника 
општине Епон Ивици Јовићу.

– Велика нам је част и задово-
љство примити ово признање ва шег 
града, са којим негујемо са радњу 
више од седам година. Ре ализовали 

смо заједно број не активности, а 
највећа и најзна чајнија је помоћ у 
изградњи спо меника  Гвозденом 
пуку у Про купљу. Надам се да ћемо 
и надаље имати добру сарадњу у 
свим об ластима, како у спорту, 
тако и у култури и свим дугим за-
је дни   чким активностима, казао је 
Јо вић и истакао срдачност, го сто-
при мство и велико срце гра ђа на 
Прокупља.

У програму Свечане академије 
учествовао је хор цркве Свети 
Про копије и глумци прокупа ч-
ког позоришта Бисерка Мило са-
вљевић, Марија Окичић и Ср ђан 
Живковић.

Љ.М.
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preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Свечана jутарœа литургиjа у цркви Свети Прокопиjе

Традиционално пресечен и славски колач 
21. јула 2023.

На дан славе Свети Прокопије 
21. јула у цркви која носи име 
све ца заштитника града Про ку-
пља, одржана је јутарња свечана 
празнична литургија коју је слу-
жио Епископ нишки владика Ар-
сеније са свештенством топли-
чким, и прокупачке цркве Свети 
Прокопије.

Владику Арсенија пред проку-
па чком црквом дочекали су гра-
доначелник Прокупља Милан 
Аран ђеловић и председник Скуп-

штине Града Прокупља Дејан Ла-
зић са сарадницима, као и мно-
го  бројни грађани међу којима су 
били и најмлађи чланови про-
купачких фолклорних друштава у 
народним ношњама.

На литургији је традиционално 
пресечен и славски колач и тим 
чином овогодишњи домаћин 
сла  ве др Слађан Петровић сла ву 
предао будућем домаћину Ми-
рославу Антовићу заменику гра-
до начелника Прокупља.

М.М.

19. јула 2023.

Поводом обележавања славе 
града Прокупља Свети Про ко-
пије у Галерији „Божа Илић“ у 
Про купљу у организацији Гра да 
Прокупља и цркве Свети Про ко-
пије одржанису традици онални 
„Духовни разговори” на којима је 
о теми „Слобода у литургијском 
искуству Цркве” беседио Епископ 
топлички Архи мандрит Петар 
(Бог дановић) викар Патријарха 
српског Пор фирија.

У присуству градоначелника 
Прокупља Милана Аранђеловића 
са сарадницима и представника 
Православне Цркве владике 
ниш ког Арсенија, старешине 
ма на стира Тумана игумана Ди-
ми трија Плећевића као и све-
ш тенства нишког, топличког и 
свештенства цркве Свети Про-
копије, Архимандрит Петар  је 
рекао да му је велика част да има 
прилику да беседи о празнику 
који Прокупчани већ дуги низ 
славе у част свог заштитника 
Све тог Прокопија, светитеља који 
се свесно жртвовао за народ по-
казавши да ни једна жртва није 
велика када је у питању вера и 
слава у име Христа спаситења.

– Будите благодарни, радујте 
се и уживајте у благословима и 
даровима које вам Црква даје у 
даровима богослужења, у даровима 
литургије, даровима светачких 
дела, у даровима Светог јеванђеља 
у међусобном служењу, храните се 
тиме и видећете да је живот толико 
радостан да наше тело не може ни 
да прими ту количину радости, 
рекао је Архимандрит Петар и 
додао да је један од начина за такво 
благоугодно стање богуслужење 
и Света литургију, која је према 
његовим речима била и остаће 
приоритет црквене мисије, про-

поведи и жеље да се сви сједи-
њујемо са Господом и да на тај 
начин будемо удеоничари спасења 
да очекујемо спасење и награду 
Божју као вечни живот.

– То је и оно заправо најважније, 
на шта увек позивамо све људе 
јер Света литургија нама даје 
идентитет као православним 
хриш ћанима и то је наша зајед-
ница са Господом коју ми нашем 
народу који се генерално, мислим 
на православне вернике који су 
већински народ у Србији, казао је 
Архимандрит Петар и додао  да у 
тој маси постоји велики број људи 
који имају дубоку и живу веру у 
живога Господа али им мало фа-
ли верско образовања, што је 
нор мално јер просто не можемо 
ми ни очекивати, нити је то не-
што што је део пројекта цркве, 
јер наше је да сејемо, а Божије 
и људско је да се то прими и да 
расте, тако да смо ми као црква  
дужни да проповедамо истину 
вере и да упућујемо на оно што 
је најбитније а то је литургија, 
истакао је Архимандрит Петар.

Он је нагласио да су веронаука 
као и многи други сегменти, као 
што је проповед и посета домо вима 
свештеника медији путем којих се 
сведочи реч Божија и покушава 
да допре до срца сваког човека, 
да свако буде позван јер позив на 
свету литургију је увек био и остаће 
увек приоритет црквене мисије, 
проповеди и жеље да се сједињујемо 
у заједницу са Господом и да на тај 
начим будемо удеоничари спасења, 
да очекујемо спасење и награду 
божију, вечни живот.

– Велика је жеља да човек до та-
кне Бога, да учествује у не чем што 
превазилази тмурну свакодневницу 
његовог живота, да осети тај дах 
вечности. Наша је дужност да 
људе усмеравамо и зато изнова и 

изнова наглаша вам, људи много је 
битно да идемо на Свету литургију, 
да учеству јемо на Богуслужењу, 
да се причешћујемо то је Господ 
нама оставио јер је он пре него 
је отишао у своју добровољну 
смрт страдањем оставио у ама нет 
својим апостолима да се окупљају у 
спомен његов и име његово, у име 
његовог страдања и васкрсења и да 
се причешћују и да узимају хлеб и 
вино које на литургији постаје тело 
и крв Христова. То је нешто што нам 
је Господ оставио и то је та граница, 
можемо ми и три славе славити 
али ако не идемо на лиртургију 
и не причешћујемо се ми нисмо 
пра вославни верници, истакао је у 
својој беседи Архимандрит Петар, 
викар српског Патријарха.

Он је даље подсетио да је гото-
во читава једна епоха код нас 
обележена настојањем наших 
отаца да се искуство литургијског 
живота и вере Цркве покаже са-
гласним са логиком али вера се 
не рађа из логике већ из таинског 
сусрета слободе човека са Богом, 
речју из срца.

– Ми у сваком моменту и сва-
кој прилици морамо имати веру у 

Бога а то је заиста тешко на један 
известан начин зато што смо 
маловерни, плашимо се али зато 
треба да понављамо свакодневно 
„Господ ме воли” и пробајмо 
да се удубимо у ту једну једину 
реченицу, јер то јесте исконска 
истина, јер Он је у тој љубави 
све дао за човека и живот је дао. 
Некад ми изгледамо себи мали 
и јадни јер ми јесмо ограничена 
мала и слаба бића али за Господа 
ми смо апсолутна вредност за-
то што смо купљени крвљу Хри-
стовом и он нас до те мере воли 
да је живот свој дао за сваког 
по  јединачно. Он није дошао да 
спасава уопштено свет него сваког 
човека понапособ, закључио је 
Архимандрит Петар.

У знак захвалности за учешће 
на овогодишњим славским свеча-
ностима и за учешће у Духо-
вним разговорима Град Про ку-
пље и свештенство цркве Свети 
Прокопије Архимандриту Петру 
поклонили су пригодне и вредне 
иконе које му је уручио старешина 
прокупачке цркве Свети Прокопије 
протојереј отац Никола Илић.

М.М.

Поводом градске славе Свети Прокопиjе одржани традиционални „Духовни разговори“

Беседио Епископ топлички Архимандрит Петар -  
викар српског Патријарха Порфирија 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Г Р А Д С К А  С Л А В А

21. јула  2023.

Готово десетодневне славске 
свечаности којима се ове године 
обележава имендан града Про ку пља 
Свети Прокопије, имале су ефектну 
завршницу вели чанственом сла-
вском литијом кроз град коју је 
предводио Епи скоп нишки владика 
Арсеније, концертом Жељка Са-
ма рџића, који је забавио све, а на-
рочито мла де Прокупчане и на-
равно тра диционалним ватро метом 
пред поноћ.

Концерту Жељка Самарџића 
на прокупачком централном Тргу 
Топличких јунака присуствовало 
је више хиљада грађана, углавном 
младих људи из Прокупља и око-
лних места, који су у славском 
ра сположењу певали и играли уз 
старе и добро познате хитове овох 
врсног извођача. Током концерта 
Самарџић је показао да је мајстор 
да направи атмосферу, да загреје 
публику и са њом оствари присан 
и срдачан контакт. Он је као нико 

до сада, током концерта силазио 
са бине међу публику, да заједно 
певају, да некима „пева на увце“ 
и да док пева „прави селфије“ 
са свима који су то желели. И 
пу блика је, иако јако млада, на 
изненађење и самог извођача зна-
ла речи свих песама па је заједно 
са њим певала. Самарџић је певао 
углавном своје песме из више 
деценија дуге певачке каријере, 
међу којима су неке биле готово 
заборављене, а неке јако живе као 
да су јуче настале. Репертоаром је 
подсетио и на неко прошло време 
и на хитове који ће вечно остати 
„млади“, незаборавне „евергрин“ 
песме  својих колега, да би пе-
смом „Поноћ“ из филма „Тома“ 
одушевио публику.

Све у свему утисак је био фан-
тастичан, атмосфера - као топла 
летња ноћ, расположење публике - 
максимално, тако да се може рећи, 
да што се тиче избора извођача 
организатори нису погрешили. 
Публика је била презадовољна и 

до самог краја концерта остала 
пред бином у великом броју, да би 
одушевљење кулминирало током 
традиционалног ватромета који 
је и ове године био величанствен.

Да дан уочи славе Свети Про-
ко пије буде тако динамичан 
испу њен црквеним и световним 

дешавањима, уз богат културно 
забавни програм, даривање и мо-
литве за здравље и напредак града 
и његових житеља, потрудили су 
се и у томе успели организатори 
прокупачка црква Свети Проко-
пије и Град Прокупље.

М.М.

21. јула  2023.

Дан Светог Прокопија, обележен 
је наступом локалних извођача, у 
центру града, те су тако Прокупчани 
могли да уживају у изведбама 
ученика Музичке школе „Корнелије 
Станковић“, али и у плесу и игри 
Плесне групе „Illusion dance“ и 
културно уметничких друштава.

Како кажу организатори из Кул-
турно образовног центра „Топ-
лица“, у плану је да ово постане 
пракса, и да се дан градске славе у 
годинама које долазе прославља 
наступом локалних бендова, младих 
талентованих музичара, глумаца и 
песника, али и оних старијих, који 
деценијама уназад стварају, и дају 
леп пример деци и омладини.

– Избор није био нимало лак, 
обзиром да имамо велики број 
талентованих младих људи, али 
одлучили смо се за ученике наше 
Музичке школе, који годинама 
уназад добијају разне награде 
и признања, и на тај начин до-
приносе да се за Прокупље чује 
широм Србије и света. Поносни 
смо на ову децу, на ове младе 
таленте, и овом приликом им се 
захваљујемо, као и наставницима, 
који имају велике заслуге за њихов 
успех. Дан Светог Прокопија 
обележавамо са нашом децом, са 
нашим комшијама и породицама, 

и у плану је да ово постане пракса, 
рекао је директор КОЦ „Топлица“ 
Бојан Миленковић.

Близу 200 извођача, показало је 
своје умеће на хармоници, плесало 
и играло у част Светог Прокопија, 
на Тргу Топличких јунака.

Поред ученика Музичке школе 
и Плесне групе „Illusion dance“, 
присутне су увесељавали и КУД 
„Абрашевић“ и КУД „Топлица“, али 
и њихови гости, КУД „Ђердан“ из 
Трна и КУД „Јасеница“.

Обзиром да је Свети Прокопије 
заштитник деце и младенаца, избор 
извођача је био више него добар.

М.М.

Одржан концерт на Тргу Топличких jунака 

За краj славских свечаности 

Жељко Самарџић одушевио Прокупчане

Наступ ученика Музичке школе и културно - 
уметничких друштава 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Г Р А Д С К А  С Л А В А

19. јула 2023.

И ове године поводом обележа-
вања градске славе Свети Проко-
пије у Прокупљу традиционална 
манифестација под називом „Ули-
ца даривања” привукла је велико 
интересовање Прокупчана свих 
генерација.

Већ десетак година заредом 
шеталишна зона се претвара у 
праву велику славску трпезу на 
отвореном, трпезу на којој своје 
производе грађанима нуде пекари, 
посластичари, трговци, занатлије 
и сви други који желе да на тај по-
себан, славски дан нешто допри-
несу, да учествују, да неког дари-
вају, поклоне, да обрадују децу, да 
увеселе своје суграђане.

Произвођачи хране и трговци 
из Прокупља и ове године испо-
љили су велику љубав према вери 
и граду у коме живе и жељу да на 
дан када славимо свеца по коме 
Прокупље носи име, покажу коли-
ко су спремни да у томе активно 
учествују, да прославе, допринесу 
и поклоне на радост својих ком-
шија и суграђана.

Тако су се на украшеним тезга-
ма, правим малим изложбеним 
сајмовима, зашаренили најлепши 
колачи, пецива, сланиши, крофне, 
баклаве, торте, домаћи колачи, ро-
штиљ, сокови, све врсте грицкали-
ца, и још много тога, ко на каквом 
малом „панађуру“.

И зато све похвале за органи-
заторе, за Град Прокупље чије су 
се службе постарале да свако са 
овог разнобојног и мирисног сај-
ма оде задовољан, од најмлађих до 
најстаријих и да на „лице ставе“, 
макар на кратко, широк осмех 
какав оваквом славском догађају 
приличи.

Да се традиција испоштује и 
свако добије нешто из руку нај-
лепшег цвета прокупачке мла-
дости обучене у народне ношње, 
из великих украшених плетених 
корпи, организатори су обезбе-
дили 1.500 медењака, од познатог 
произвођача, украшених ликом 
Светог Прокопија, заштитника и 
симбола Прокупља, као и других у 
облику лептира, бубамара, медве-
дића, срца, цветова, птица, што је 
посебно обрадовало најмлађе али 
и све оне који су овакав оригина-
лан и сладак поклон добили.

Како су нагласили из Града Про-
купља „и није било тешко органи-
зовати овако нешто лепо кад има-
те тако велику подршку грађана“.

– Уз тако добру вољу и велику 
подршку произвођача хране, по-
сластичара, пекара и трговаца који 
су се одазвали и оберучке прихва-
тили учешће, све се може. Нико 

ко је позван да учествује то није 
одбио, па се просто поставља пи-
тање да ли је наш списак излагача 
могао бити и дужи и да ли је део 
шеталишта предвиђен за ову ма-
нифестацију постао мали, истичу 
из Града Прокупља који већ девету 
годину заредом организују ову ма-
нифестацију, јединствену у Србији.

На „Улици даривања“ под тере-
том најлепших и најслађих прои-
звода шарениле су се изложбене 
тезге међу којима она, увек фан-
тастична Предшколске установе 
„Невен“, која је приредила праву 

гозбу за гледање и уживање и дала 
чар славској уличној трпези. Исто 
тако прелепи и пребогати били су 
и остали штандови даривања као 
рецимо, штанд „Бонђорно“ пека-
ре која се представила најлепшим 
асортиманом сланих и салтких пе-
цива, „Митровић“ месаре са спе-
цијалитетима са роштиља, исто 
толико укусним колико и лепо 
аранжираним, „Оскар“ пекара по-
јавила се са најлепшим кифлама, 
кроасанима и питама, „Бифтек“ 
месара традиционално издашно, 
богато са укусним роштиљем.

Велику радост суграђанима су 
приредили и полазници „Сунца“ 
Дневног боравка за децу и младе 
са посебним потребама, који су 
поклањали своје рукотворине и 
цртеже. Наравно један од најбога-
тијих и најпосећенијих штандова 
била је и поклон тезга СТР „Чуту-
ра“ где су се делиле грицкалице, 
колачи, кексови, сокови и ко зна 
шта све. Прокупчане је традици-
онално даривалао и велики трго-
вачки ланац „Рич“ на чијем су се 
штанду Прокупчани гостили и 
освежавали, И „Паша“ пекара је 
дала пуни допринос својим нај-
лепшим пецивима, кроасанима, 
штрудлама, кифлама, буреком. 
Наравно ту је као и увек била и 
„Чери“ посластичара као и „Сега-
фредо“ пицерија и посластичара. 
Крофне „Житопек“ биле су „хит“  
међу малишанима. Као и увек уче-
шће је узела и фабрика кондитор-
ских производа  „Хисар“, затим 
„Фортуна“ посластичара и „Тома“ 
пекара. Велику пажњу изазвао је и 
штанд ,,ММ“ пекаре која из године 
у годину својим слатким и сланим 
асортиманом, његовим укусом и 
изгледом осваја срца Прокупчана 
свих генерација. Пиљара „Боги и 
син“ обрадовала је своје суграђа-
не воћним поклонима бресквама, 
кајсијама и лубеницама.

Све у свему утисак је био фан-
тастичан, а расположење није 
кварило ни јако спарно време чак 
и у вечерњим сатима. Излагачи 
и дародавци су се потрудили да 
понуде оно најлепше што имају, а 
Прокупчани су уживали и све то у 
част Светог Прокопија чије се име 
у Прокупљу слави и на овај начин 
- српски уз славску трпезу.

М.М.

Традиционална „Улица дариваœа”

Богата славска трпеза у част Светог Прокопија
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Г Р А Д С К А  С Л А В А

17. јула 2023. 

У оквиру спортског дела про-
славе градске славе Светог Вели-
комученика Прокопија одржано 

је традиционално такмичење у 
риболову у организацији Удружења 
спортских риболоваца Бистро. 
Такмичење на Кеју на Топлици 
окупило је двадесетак сениора 
и исто толико пионира који су 
приказали своје риболовачко 
умеће. Циљ такмичења као и сваке 

године је пре свега дружење и 
излазак у природу. Најбољи код 
сениора био је Милош Јовановић 
док је код пионира победио Урош 
Миловановић.

– Изузетно сам задовољан бро-
јем учесника на такмичењу у ри-
болову по тешким временским 
условима. Наставили смо орга-
ни зацију овог такмичења у част 
градске сла  ве и трудићемо се да 
та ко бу де и на редних година, рекао 
је Срђан Радосављевић председник 

Удру жења спортских риболоваца 
Бистро.

У поподневним часовима одржа-
но је сада већ традиционално так-
мичење у спремању рибље чорбе у 

организацији Удружења „Бистро“, 
уз сарадњу са Градом Прокупљем. 
Овогодишња манифестација орга-
низована је на пијаци на царини, а 
такмичење је било у другом плану 
јер је циљ ове акције, окупљање и 
дружење.

– Девету годину за редом ка-

ко организујемо такмичење у 
спре мању рибље чорбе у ок виру 
славских свечаности и преза до-
вољни смо како све протиче. Сва-
ке године је све боље и боље и ма-

совније. Данас се такмичи 15 екипа, 
док су две ван конкуренције. Од-
лучили смо као и прошле године 
да ово такмичење буде ревијално, 
да нема победника и сви који су 
учествовали буду победници, за-
кључио је Радосављевић.

М.К..

17. јула  2023.

У оквиру програма обележавања 
градске славе Свети Прокопије, на 
Тргу Топличких јунака одржана је 

изложба спортских аутомобила, у 
организацији Туристичке органи-
зације и Града Прокупља.

На овој манифестацији, првој 
овакве врсте у Прокупљу, своје 
љубимце изложило је 70 учесника 
из целе Србије и Северне Ма-
кедоније, што јој је дало међуна-
родни карактер.

Заинтересовани грађани има-
ли су прилику да виде мно штво 
уникатних возила и да ужи вају у 
њиховој презентацији. Влас ници 
оваквих возила радо су одго варали 

на питања постављена углав ном од 
стране млађих Про купчана.

Организатор ове манифестације 
је на крају изложбе доделио пе-
харе и захвалнице власницима 
најбољих и најзанимљивијих ауто-
мобила, тако да је ово признање 
добило 20 учесника.

Љ.М.

Одржано такмичеœе у риболову и спремаœу рибšе чорбе

Одржана изложба спортских аутомобила

Дружење окупило риболовце, кулинаре и дегустаторе

Своје љубимце изложило је 70 учесника
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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20. јула 2023.

У Народном музеју Топлице, 
у оквиру програма, поводом 
обележавања градске славе Свети 
Прокопије,  предстваљена је 
монографија „Ратници Гвозденог 
пука“, аутора, музејског саветника, 
историчара Дарка Жарића. Пред 
великим бројем посетилаца, међу 
којима су били представници 
Града Прокупља, Цркве и Војске 
Србије, о монографији је поред 
ау тора, говорио и директор 
Народне библиотеке „Раде Драи-
нац“ Драган Огњановић.

Ово је прва монографија о нај-
бољем српском пуку, а урађена 
је на 420 страна у А4 формату. 
У монографији се налази 230 
фотографија, приказан је ратни пут 
Гвозденог пука 1912-1918. годи не, 
дати су спискови са пода ци ма о 
2985 погинулих и 548 преживелих 
ратника пука, одликованих рат-
ника са Кара ђорђевом звез дом са 
мачеви ма, Легијом ча сти и другим 
од ли  ковањима, нај  храбријим 
офи  ци рима и подо фицирима и 
спо меницима по  све ћених пу ку. 
Објављивање мо но графије фи-
нансијски је помогло Мини старство 
културе Републике Србије.

Испред локалне самоуправе 
присутне је поздравила већник 
за културу Милица Ерић, која 
се захвалила свима који су били 
укљу чени око објављивања ове 
мо  нографије.

– Свака ново написана књига 
са нашом пребогатом али бол-
ном историјом остаје нашим 
поколењима да се трајно сећају 

својих предака, изјвила је Ерић.
– О ратном путу и самом пу-

ку писано је до сада скромно. За-
хваљујући Жарићу, који је уложио 
огроман труд и рад, Гвоздени пук, 
најелитнија и најодликованија 
јединица српске војске икада, 
по први пут је добила своју 
монографију, која је јединствена 
из много разлога. Ово је велики 
издавачки подухват и на томе 
честитам и аутору и издавачу, рекао 
је представљајући Жарићев рад и 
монографију Драган Огња новић.

Према речима аутора овог ка-
питалног дела, монографија „Рат-
ници Гвозденог пука“ заокру-
жује једну целину, јер сада овај 
најпознатији пук српске војске, 
поред Спомен собе и Спомен 
парка у Прокупљу, има и своју 
монографију.

– Ово је прво издање, урадићемо 
и допунско, али ћемо се пре тога 
потрудити да ово промовишемо 
у целој Србији, јер ми имамо 
историју, која у сваком од нас иза-
зива понос, а „Гвоздени пук“ је 
зарад слободе чинио такве под-
виге, које данас не би чиниле ни 
најелитније војне јединице, рекао 
је аутор монографије „Ратници 
Гвозденог пука“ Дарко Жарић.

Он је закључио да се кроз табеле, 
које су приказане у књизи, а на 
основу изнетих података, види да 
је број припадника варирао током 
ратних година и да је било више 
мобилизација и реорганизација, 
па се са сигурношћу не може тачно 
рећи, колико је људи прошло кроз 
пук, а најизвесније да је тај број 
6.500.

Ова монографија, према речи-
ма рецензента проф. др Саше 
Марковића, представља капи-
тално дело и драгоцено сведо-
чанство о одговорности српског 
народа у периоду најтежих исто-
ријских искушења, каква са со-
бом доносе ратне околности, 
претња окупацијом, репресијама 
и уништењем идентитета.

– Рукопис колеге Жарића, 
обе ле жен је детаљним сведо-
чан ствима, која нису скрајнула 
ниједну околност, утемељен на 
историјским изворима и по сто-
јећој, иако скромној литера тури, 
представља одлучан искорак у 
очувању „културе се ћа ња“. Ње-
но упориште није идео лошка 
амбиција само задовољства и аро -
ганције, већ историографски на-
ратив, који има намеру трајног 
присуства. Приморани да се бра не, 
Срби су се трудили да у томе буду 
успешни, јер је то значило не само 

одбрану државе, већ и породице. 
Представник овог наратива српске 
савремене исто рије, обележене 
ратним иску ствима, био је и Гво-
здени пук. Његов ратни пут је 
сведок од бра не и очувања слободе 
и пожр твовања, које је ради ње 
испо љено, записао је проф. др 
Саша Марковић.

Овом приликом највеће при-
знање СУБНОР-а Србије, за 
допринос у развијању и осавре-
мењавању традиција ослобо-
дилачких и одбрамбених ратова 
и очувању тековина антифа-
ши  стичке борбе Србије, аутору 
монографије Дарку Жарићу и 
Народном музеју Топлице уручио 
је председник СУБНОР-а Србије, 
град Ниш и члан председништва 
СУБНОР-а Србије Анђелко 
Милићевић. У име музеја призна-
ње је примила директорка Љи-
љана Красић.

Л.С.

17. јула 2023.

Изложбу „Новац и банкараство 
у Топлици“, аутора историчара, 
музејског саветника Дарка Жа-
рића и кустоса Маје Димић, Про-
ку пчани су поново могли видети 
у Народном музеју Топлице, 
овога пута уз пропратни каталог, 
чији аутори су Маја Димић и Ма-
гдалена Селаковић.

Аутор ове врло интересантне 
поставке, као и каталога, Маја 
Димић је овом приликом рекла да 
су примерци у збирци набављени 
откупом и посредством дарода-
ваца и проналаском случајних 
налазача, који се налазе на локали-
тетима на територији града.

– Збирка данас садржи 482 
примерка кованог и папирног 

новца, унетог у јединствени 
информациони систем за музеје 
(ИМУС) и више од три стотине 
примерка у тзв. Студијској збирци 
нумизматичког материјала, од 
антике до модерног доба. Ре-
лативно бројни примерци кова-
ног новца из времена римске до-
минације уједно су и најстарији, 
док се фонд византијског, турског 
и дубровачког новца, састоји 
од малобројних појединачних 
налаза, објаснила је један од 
аутора изложбе и каталога, исто-
ричар кустос у Народном музеју 
Топлице Маја Димић.

Поред новца, нумизматичка 
збирка ове установе културе, са-
д ржи и 52 медаље, 26 одли ко-
вања и шест значки. Нај знача-
јније одликовање је свакако 

Ка  ра ђорђева звезда са мачевима 
Радисава Тошића, коју је добио 
за заслуге стечене у Топличком 
устанку 1917. године.

Кроз каталог, који прати из-
ложбу „Новац и банкарство у 
Топ лици“, представљен је новац 
кроз фотографије и историјат, 
као и оснивање (представљање) 

прве Прокупачке банке 1907. го-
дине. Према мишљењу људи од 
струке, пропратни каталог за ову 
изложбу, не само да је од великог 
стручног значаја, већ је важан и за 
ширу заинтересовану јавност, која 
у њему може сазнати врло важне и 
интересантне историјске податке 
из ове области.                            Л.С

Монографиjа „Ратници Гвозденог пука“ представšена у Прокупšу

Изложба Народног музеjа Топлице поводом обележаваœа градске славе

Капитално дело о најодликованијем пуку српске 
војске

Новац и банкарство у Топлици
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

21. јула 2023.

У галерији „Божа Илић“, на сам 
дан градске славе Свети Про   ко-
пије, отворена је изложба сли ка 
са ликовне колоније „Божа Илић“. 
Колонија је трајала од 15. до 20. 
јула, а сликари су стварали на 
сло бодну тему, у част великог сли-
кара, родом из Житног Потока, 
Бо же Илића. Њих четрнаесто, 
ко  лико је ове године стварало на 
ко лонији у Прокупљу, посетила је 
већник за културу Града Про ку-
пља Милица Ерић.

– Драго ми је да и ове године 
помињемо и славимо великог Бо-
жу Илића, нашег Топличанина, 
који је познат по својим значајним 
делима. Он са вама траје годи-
нама кроз колонију у којој ства-
рате велика дела. Славећи њега, 
оста вљате трајни траг, по коме 
ће вас памтити Прокупље и Про -
ку пчани, рекла је Ерић поздра-
вљајући учеснике колоније.

Према речима историчара уме-
т   ности Дргана Поповића на ко-
ло нији је и хришћанство била 
незаобилазна тема на сликама 
уче сника.

– Саме свечаности поводом 
дана Светог Прокопија у нашем 
граду, код уметника су пробудиле 
неку тежњу и жељу да се искажу 
и на тему хришћанства. Тако има-
мо и неколико слика, приказа 
саме цркве, чак и једног Милана 
Топлицу, који је овде изложен. 
По мом мишљењу то је најбоља 
слика колоније, рекао је Поповић 
и додао да је хришћанско сли-
карство неизоставни део наше 
ликовне традиције.

Како је истакао од хришћанства 
је почело све, јер све што имамо у 
сликарству Србије, почело је још 
од Сопоћана и цркава Немањића.

– Цркве су осликавали Грци, 
а после су наставили истакнути 
српски сликари Моравске шко-
ле. И данас се дичимо на шом 
ликовном сценом, која има свет-
ски ниво, а ослања се на оно на 
шта су се ослањали и први ро-
до  начелници ренесансе, као 
што је Успење Богородице у Со-
поћанима. Она је, према не ким 
причама извршила вели ки ути-
цај на Ђота, који се као родо-
на челник ренесансе, послу жио 
нашим Белим анђелом, нагла-

сио је историчар уметности и 
руководилац Ликовне колоније 
„Божа Илић“.

Овогодишња колонија имала 
је међународни карактер, јер је, 
поред сликара из Србије, у њој 
учествовао и сликар Светозар 
Захаријев из Бугарске. Као ово го-
дишњи учесници остаће забеле-
жени и редовни професор на Фа-
култету примењене уметности 
у Београду Деско Денић, као и 

карикатуристи и илустратори, 
али и добитници награде „Пјер“ 
Го  ран Ћеличанин из Варварина и 
Мухамед Макс Ђерлек из Новог 
Пазара.

Сви они су сликали у Прокупљу, 
срцу Топлице, а 34 настала дела 
остаће у трајном власништу На-
родног музеја Топлице, који је зва-
нични домаћин и организатор ове 
престижне колоније.

Л.С.

20. јула 2023.

У Дому културе је у оквиру 
про грама прославе градске славе, 
отворена Ивањданска ликовна ко-
лонија, осамнаеста по реду.

Прокупачки сликари су и ове 
године стварали у част за шти-
тника свога града Светог Про-
копија, са жељом да на платно 
пренесу емоције, тренутак, и да 
дела настала у сусрет празника 
Прокупчана, оставе свом граду и 
обогате његово уметничко ства-
ралаштво.

Отварању изложбе прису ство-
вала је већница за културу Града 
Прокупља, Милица Ерић, која 

је нагласила да је велика част 
и задовољство  присуствовати 
славским свечаностима које у 
Прокупљу трају десетак дана и 
окупљају уметнике свих жанрова.

На ликовној колонији ове го-
дине учествовало је седамнаест 
сликара, међу којима је и једна 
млада Рускиња која у Прокупљу 
борави као туриста и која се сли-
карима придружила са жељом 
да да допринос прослави Светог 
Прокопија.

Ивањданска колонија одржана 
је уз финансијску подршку Ми-
ни старства културе и Града Про-
купља, који увек подржавају 
ре а   лизацију разних културних 

акти вности, како поводом град-
ске славе, тако и оних који се одр-

жавају поводом важних кул тур-
них догађаја у граду.               Љ.М.

13. јула 2023.

Као део програма „Културног 
лета 2023. године“, који тради-
ционално организује прокупачки 
Дом културе, одржана је и ма-
нифестација СКРАФИ. На њој су 
представљени студентски кратки 
филмови различитих жанрова.

На програму су били филмови 
„Пасуљ са кобасицом“, Милоша 

Радовановића, „Благи“, Јована 
Или ћа, „Као ти“, Неде Живановић, 
„На прстима“, Ане Ђуровић, „Мај-
муни“, Вање Вујин, „Текс“, Бориса 
Симића, „Прва улог“, Сте вана 
Војводића и „Млекари“, Јоване 
Лазин. Према речима орга ни за-
тора, сви носе јаку по руку, а тек 
кад се одгледају до краја, бива 
јасно зашто се баш тако зову.

Л.С.

У галериjи „Божа Или�“ отворена изложба слика са истоимене колониjе

Отворена 18. Иваœданска колониjа

Ревиjа студентског филма пред прокупачком публиком

Сећање на великог сликара

Сликари стварали у част свог заштитника града

Кратки филмови различитих жанрова
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

7. јула 2023.

Још један број часописа „Ток“, 
нашао се пред љубитељима пи-
сане речи и поштоваоцима ства-
ралаштва у топличком крају, када 
је представљен у Дому кул туре, 
у оквиру програма ово годишње 
традиционалне мани фестације 
„Културно лето 2023. године“.

На промоцији новог, 63. броја о 
часопису су говорили уредници 
Саша Миловановић, Драган Ог-
ња новић, Љубиша Красић и Ср-
би јанка Станковић. Новина је је-
ди но то да се његова промоција 
одвијала на позорници и да су и 
публика и уредништво били на 
сцени.

– Пријатна и неформална атмо-
сфера на промоцијама „Тока“, још 
једном потврђује да овај часопис 
градимо заједно. Нема поделе на 
уредништво, књижевнике, пес-
нике и публику. Сви смо ства-
раоци ове значајне културне тво-
ре вине, рекла је један од уредника 
Србијанка Станковић и истакла да 
је посебно радује то што је женско 

стваралаштво све заступљеније у 
часопису, што је донекле њена 
мисија и незванични задатак, да 
жене песникиње и прозаисткиње, 
добију своје место у „Току“.

Говорећи о важности постојања 
и трајања овог часописа, сви су се 
сложили да се она огледа у про-
моцији правих вредности јед-
ног краја, њене уметности, али 
и прикупљању грађе, као нај-
ва жније баштине за будућност. 
Поред ствараоца из топличког 
краја, „Ток“, све више на својим 

страницама чува и стваралаштво 
књижевника из Србије.

Најновији број „Тока“ је сачувао 
своје постојеће рубрике, јер оно 
што вреди, како су нагласили, и 
публика и уредништво, не треба 
мењати. Тако су прве странице 63. 
броја резервисане за саопштење 
жирија, за доделу награде „Драи-
нац“ и беседу поводом доделе 
исте, Добитникова поезија, а 
одмах потом и поезија бројних 
песника. И на љубитеље прозе се 
мислило, па су ту бројни прозни 

текстови, међу којима и „Ја сам 
Теодора“, „Црни бисер“, Наташе 
Ђуровић, затим „Крвоследник“ 
Дејана Склизовића и многи други.

Заступљене су и рубрике „пре-
во ди“, „овде је небо моје“, које 
не  гује и чува песме топличких 
ства ралаца, а овога пута ту су се 
на шли стихови Иване Ђурковић, 
Анастасије Цвијановић, Драгана 
Огњановића, Миливоја Крстића.

– Они који воле оно што „Ток“ 
на својим страницама чува и 
што у њему могу да прочитају 
је  су и рубрике „најбоља књига 
Топ ли чког писца“, „тумачења и 
прикази“, „Топличка седма трака“, 
„есеји“, „сећања“ и „историја“. За 
њих, али и све оне, који ће можда 
„Ток“ читати први пут, у овом 
броју су писали Даниел Јовано-
вић, Милорад Тодоровић, Иван 
Настовић, Мирјана Бојанић Ћир -
ковић, Дејан Дабић, Срђан Жив-
ковић, Драги Ивић, подвукли су 
учесници промоције 63. бро ја 
часописа „Ток“ и позвали све љу-
битеље књижевности да про читају 
нови број.                       Л.С.

12. јула 2023.

У оквиру овогодишњег Култур-
ног лета прокупачког Дома кул-
туре, које се овај пут одвија под 
слоганом „Види и руке говоре“, 
одржано је и вече хумора, на коме 
су учествовали афористичари и 
глумци из Прокупља и Лесковца.

– Афористичари Зоран Николић 
из Лесковца, Јован Димитријевић 
из Грделице и Драган Огњановић 
и Миливоје Крстић из Прокупља, 
на овој вечери су имали задатак 
да насмеју наше суграђане, у чему 
су и успели. Прокупачка публика 
воли уметност, а ова, која треба да 

нам измами осмех и да учини да се 
од срца насмејемо, нам је свакако 
најпотребнија, рекао је у име 
организатора Срђан Живковић.

Он је истакао да су и глумци у 
овој вечери имали веома важну 
улогу, тако што су говорили са-
ти ричне и комичне монологе. Из 
Лесковца је то био Драгослав Ги ле 
Бранковић, а из нашег града Не-
бојша Миленковић Јумба.

Вече хумора је традиционално 
и увек нам пружи задовољство 
са пуно смеха и доброг ра спо-
ложења, али утакмица из ме ђу 
екипе „Де белих радника про-
купачких уста нова културе“ и 

женске екипе „Ма шинца“ из Ни -
ша, одиграна је по први пут и 

изазвала је велико оду шевљење 
публике.                                    Л.С.

20. јула 2023.

У оквиру програма обележавања 
градске славе, у Дому културе 
наступио је гитариста, музиколог, 
композитор и универзитетски 
професор Урош Дојчиновић и 
про фесор Музичке школе „Мо-
крањац“, оперска и концертна 
уме т ница Тања Андријић.

– Велико је задовољство поново 
наступати у Прокупљу, посебно 
када је повод прослава славе града 
у којем имам много пријатеља и 
сарадника, каже маестро и додаје 
да су се на репертоару нашла дела 

великих песничких и музичких 
аутора деветнаестог и двадесетог 
века.

– Ми уметници смо увек у кон-
дицији, као и спортисти. Стално 
се припремамо за концерте, на-
ступамо, а овде у вашем граду је 
велико задовољство увеселити вас 
баш због прзаника који славите, 
казала је Андријић.

Дојчиновић истиче да је концерт 
њихов допринос славским свеча-
ностима у Прокузпљу, а већ на-
редних дана очекује их много 
наступа у земљи и иностранству. 
Је дан од њих је Музички фестивал 

у Врњачкој Бањи, а звуци гитаре 
овог маестра чуће се ускоро и 

у Српском културном центру у  
Кини.                                                 Љ.М.

Нови броj часописа пред šубитеšима писане речи

У организациjи Дома културе

Поклон за Прокупšане

Уредништво и публика ствараоци „Тока“

Вече хумора и фудбалска утакмица

Концерт песама о љубави и миру
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Т У Р И З А М

11. јула 2023.

Топличка академија струковних 
студија у Прокупљу, Одсек за 
по  љопривредно-прехрамбене 
сту  дије, организовао је 3. кон-
фе  ренцију о агротуризму са међу-
на родним учешћем, под на зивом 
АГРОТОП 2023.

Имајући у виду да је напредак 
у било којој грани привреде не-
могућ без имплементације нај-
новиојих научних и стручних са-
знања, Одсек за пољопривредно 
прехрамбене студије је упутио 
позив релевантним научним и 
стручним истраживачима из зе-
мље и иностранства да доста ве 
своје радове из областни агро-
ту  ризма и пољопривреде. Како 
је истакнуто, пристигло је око 40 
ра  дова, разврстаних у пет сек-
ција: туризам, биљна произво-
дња, анимална производња, прех-
рамбена производња и заш тита 
биља.

Председник Топличке академије 
струковних студија проф. Звонко 
Златановић, поздравним говором 
је и званично отворио овај научни 
скуп у Прокупљу.

– Наш Одсек за пољопривредно-
прехрамбене студије постоји већ 
47 година и носилац је данашњег 
научног скупа у организационом 
и техничком смислу.  Са великом 
моралном обавезом пружа до-
при нос развоју, не само града 
Прокупља, већ и Топличког ок-
ру  га и целе Србије, јер храна и 
пољопривреда су увек биле и биће 
темељ здравља и здравог живота. 
Пре годину дана организовали 

смо другу конференцију, а да нас, 
уважавајући промене и тен  ден-
цији раста и развоја у сек  торима 
по  љопривредних нау  ка, туризма и 
про изводње зд ра в стве но безбедне 
хране, који су нераскидиво пове-
зани, дефи нисали смо и те матска 
поља у ко јима ћете својим стручним 
ра дом и резултатима до којих сте 
дошли, пружити допринос развоју 
пољопривреде и туризма југа Ср-
бије. Агротуризам подразумева 
сна жну везу и узрочно последичан 
однос туризма и пољопривреде. 
Захваљујући подршци надлеж-
них министарстава, локалне са-
мо  у праве, округа и Туристичке 
орга   низације Града Прокупља, 
орга  низована је ова трећа по ре-
ду конференција наше високо-
образовне институције, као је дан 
нови квалитет и јака спона др-
жаве у борби против исељавања 
младих људи и будућих кадрова. 
Они ће своју професионалну 
каријеру моћи да граде у Србији 
са добрим изгледима за успех и 
просперитет. Ти резултати ме не, 
као председника Топличке ака-

демије струковних студија, као и 
моје колеге, надаље обаве зу ју на 
константан напредак у оса вре-
мењавању рада са студентима, 
у смислу подизања стандарда, 
ква литета обављања делатности 
које обједињују образовни и при-
мењено истраживачки рад, као 
део јединственог процеса високог 
образовања, казао је Зла тановић и 
пожелео успешан рад учесницима 
конференције.

Испред Града Прокупља при-
сутне је поздравила члан Градског 
већа Милена Петровић, која је 
истакла да је топлички крај познат 
по пољопривредној производњи, 
пре свега по воћарству.

– Имамо све потенцијале за развој 
агротуризма, пре свега, здраву, не-
такнуту природу, чист ваздух, до-
маћу храну и све што је потребно 
да би смо кре нули у овај пројекат. 
Град Про купље је увек спреман да 
са сара ђује, како финансијски тако 
и логистички да подржи овакве 
пројекте. У том циљу у плану је 
из д вајање средстава за развој 
агро туризма, за оживљавање топ-

личких села и развој овога кра-
ја, казала је Петровић и до да ла 
да је Град Прокупље уз подр шку 
Министарства за бригу о селу 
учинио велики напор да што 
више младих брачних парова 
остане на селу, обезбедивши им 
куће са окућницом. Како истиче, 
локална самоуправа има у плану 
издвајање средстава за развој аг-
ротуризма и у том циљу позива 
све заинтересоване инвеститоре да 
улажу у топлички крај.

Председник Туристичке орга-
ни зације Града Прокупља, Симон 
Симоновић, истакао је значај 
Топ личке академије за овај крај, 
огромне заслуге за његов прив-
редни и туристички развој и тим 
поводом директору ове установе 
уручио Благодарницу Туристичке 
организације Града Прокупља. 
Како истиче Симоновић, ТО 
Гра да Прокупља је за релативно 
кратко време знатно увећала свој 
туристићки промет.

– У више наврата доносили смо 
нашем граду различита ту ри  сти-
чка признања, а већ сутра, све ча-
но ће нам у Београду би ти уру-
че на Златна плакета за доп ри нос 
раз воју туризма Града Про купља, 
истакао је Симоновић.

У радном делу конференције 
презентовани су радови о приме-
ни биополимера за паковање 
прехрамбених производа, о садр-
жају витамина Ц у сортама јабука 
Зуква и Ајдаред, производњи 
органског лековитог и зачинског 
биља и многи други из области 
пољопривреде и туризма.      

Љ.М.

У организациjи Топличке академиjе у Прокупšу

Одржана међународна конференција АГРОТОП 2023

24. јула 2023.

Радном састанку, у свечаној 
сали Града Прокупља, чији је 
повод био пројекат Немачке 
ор ганизације за међународну 
сарадњу (ГИЗ), усмерен на мла-
де, али и рањиве групе, како би 
се оснажили и обучили ве шти-
нама предузетништва и запо чели 
своје бизнисе или уна предили 
већ постојеће, при суствовали су 
представници локалне самоуправе, 
већник за пољопривреду Дејан 
То нић, директор Туристичке 
орга низације Прокупље Симон 
Симо но вић и студенти Топличке 
ака  демије у Прокупљу. Састанак 
је водио национални консултант 

ГИЗ-а за област туризма др Бранко 
Красојевић и стручњак у области 
предузетништва и со цијалне ин-
клузије Миодраг Схрестха.

Било је речи о томе како помоћи 
младима да остану на својим ог-
њиштима, а један од начина је како 
се чуло, управо тај, да покрену 
одређене бизнисе или унапреде 
постојеће, које су већ започели 
њихови родитељи.

Овај програм је намењен пре 
свега младима, од 18 до 30 година, 
са изузетком неких рањивијих 
група (до 40 година), укључујући и 
Роме и инвалидна лица, као и она 
лица, која се тешко запошљавају.

Како је закључено, у зависности 
од интересовања студената Топ-

ли чке академије, који су при су-
ствовали састанку, би ће орга-
ни зовано неколико обука и 

ра    дионица, како би им поједи на -
чно објаснили, како да дођу до од-
ре ђених циљева.                 Л.С.

Радни састанак представника локалне самоуправе и стручœака у области туризма

Спој туризма са пољопривредом добитна комбинација
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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18. јула 2023.

У оквиру спортског дела про-
славе градске славе Светог Вели-
комученика Прокопија на Тргу То-
пличких јунака одржан је фестивал 
спорта. Учешће на фестивалу узели 

су чланови прокупачких спортских 
клубова који су присутнима при-
казали  спортско умеће и промо-
висали своје спортове. Клубови 
су своје активности представили 
на полигонима и показали како 
то уживо изгледа одбојка, кошар-

ка, рукомет, гимнастика, карате, 
на самом градском тргу. Фестивал 
спорта изазвао је велико интересо-
вање грађана Прокупља који нису 
крили одушевљење овом манифе-
стацијом изразивши жељу да се то-
ком лете још неколико пута одржи 
слично окупљање спортиста.

– Временски услови нису нам 
били наклоњени али и поред ве-
лике врућине одзив клубова и 
спортиста је више него добар. Још 
једном се потврдило да је Проку-
пље град спорта. Циљ ове манифе-
стације је промоција спорта, дру-
жења а пре свега здравог начина 
живота тако да ће мо наставити 
из године у годину да улажемо у 
младе спортисте. Драго ми је да је 
овако на јавном месту, да деца могу 
да виде све спортове који су им на 
располагању. Ово је врло важно за 
малу децу посебно због њихових 
моторичких способности, мало да 
се играју, мало да науче, да изграде 

себе кроз један од ових спортова, 
рекао је Божидар Јовић, секретар 
Спортског савеза Прокупља.

Са градског трга послата је пору-
ка да је спорт веома битан за младе 
и да се путем оваквих манифеста-
ција презентују могућности које 
млади имају у свом граду. Веома је 
важно укључити што више људи 
у систем спорта и здравог начина 
живота и да се обезбеде најбољи 
услови за све који желе физички 
да се активирају.                          

М.К.

13. јула 2023.

Другу годину за редом одржа-
не су Сеоске спортске у Проку-
пљу  под покровитељством града 
Прокупља, а у организацији Спорт-
ског савеза Србије и Спортског са-
веза града Прокупља. Испред града 
Прокупља учеснике је поздравио и 
игре званично отворио Дејан То-
нић члан градског већа.

– Поздравио бих све учесни-
ке Сеоских спортских игара које 
су по други пут за редом одржа-
вају у Прокупљу у организацији 
Спортског савеза Србије. Велико 
је задовољство што смо се окупи-
ли у оволиком броју на спортском 
такмичењу јер Прокупље јесте 
град спорта и локална самоуправа 

ће увек учествовати у промоцији 
оваквих манифестација, рекао је 
Тонић.

На спортским теренима Дома 
ученика средњих школа и у спорт-
ској хали у Прокупљу одржано је 
такмичење у 11 дисциплина и то 
у бацању камена с рамена, обара-
њу  руку, одбојци, вештинама на 
полигону, трци у џаковима, рвању, 
скоку у даљ, фудбалу, надвлаче-
њу конопца, надвлачењу штапа и 
шаху. Највише успеха и прво ме-
сто као и прошле године освоји-
ла је Доња Стражава, друго место 
припало је Малој Плани, треће је 
било Бајчинце док је четврто место 
припало Дубокој Долини.

Најб ољи на  р егиона лном 
такмичењу отићи ће на завршно 

републичко такмичење Сеоских 
спортских игара где ће се так ми-
чити за награду Спортског савеза 

Србије изградњу рукометног те-
рена у свом селу. М.К.

20. јула 2023.

У склопу прославе градске славе 
на тргу Топличких јунака одржана 
је изложба „100 година кошарке 
у Србији“ коју је посетио велики 
број грађана Прокупља. Ова изло-
жба је концепирана тако да су се на 
једном месту могли видети пехари, 
медаље, патике, лопте и бројне фо-
тографије које сведоче о развоју и 
успесима кошарке. Изложба под 
називом „100 година кошарке у 
Србији“, посвећена је периоду од 
1923. године, када је прва кошар-
кашка лопта прошла кроз обруч у 
нашој земљи, све до данас. У свом 
каравану кроз Србију, изложба је 
стигла и до Прокупља, града који је 
златним словима уписан у историју 
српске кошарке и који је дао изу-

зетан допринос развоју кошарке на 
овим просторима и њеном успону 
ка највишим дометима.

– Изузетно ми је драго што се 
изложба „100 година кошарке у 
Србији“ одржава у Прокупљу у 
склопу прославе градске славе у 
част Светог Прокопија. Грађани 
Прокупља имају сјајну прилику 
да се кроз вредне предмете, меда-
ље, пехаре, записнике и још много 
тога упознају са богатом историјом 
кошарке у Србији. Кошарка се у 
Прокупљу игра 70 година, кошарка 
овде има значајну традицију, Про-
купчани су знали у клубовима у 
којима су играли и репрезентацији 
да поносно кажу одакле су. У Про-
купљу се играла кошарка и играће 
се а ова сама изложба је доказ да 
је Србија земља кошарке, да је ко-

шарка бренд а уједно и овим новим 
генерацијама је и обавеза да на-
ставе тамо где су великани Српске 
кошарке стали, рекао је отварајући 

изложбу Вуле Вуковић председник 
Регионалног кошаркашког савеза 
Јужне Србије.

М.К.

Фестивал спорта у Прокупљу

Одржане сеоске спортске игре

Изложба „100 година кошарке у Србији“


